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S povjerenjem u
vodstvo Duha
Svetoga

Intervju s mons. Fernandom
Ocariz o predstojećem kongresu
koji će izabrati novog prelata
Opusa Dei.

5.01.2017.

22. prosinca, monsinjor Fernando
Ocáriz, pomoćni vikar Opusa Dei,
javno je sazvao Kongres koji će
izabrati nasljednika biskupa Javiera
Echevarríe na čelu Prelature. U Rimu
se 21. siječnja održava plenarna



sjednica Vijeća za žene Prelature na
kojem će se Kongresu predstaviti
popis prijedloga kandidata.
Glasovanje izbornog Kongresa će
početi 23. siječnja.

Kako ljudi prelature Opusa Dei
žive ovo razdoblje pripreme za
izbora novog Prelata? Kao
pomoćni vikar, kakvi su vaši
dojmovi ovih dana?

Mislim da svi od nas, i muškaraci i
žene, u Prelaturi pokušavamo
poticati u ovom periodu duh molitve,
posebno Duhu Svetome. U stvari,
izborni Kongres će započeti
zavjetnom misom Duha Svetoga,
oslanjajući se na njegovo vodstvo u
svim našim koracima. Vjera nam
daje sigurnost da naš Gospodin vodi
svoju Crkvu, a time i ovaj dio njegova
naroda.

Osim toga, ovo doba Božića će nam
pomoći u pripremi našeg srca za
izborni Kongres, usmjeravajući naš



pogled na ono što je bitno: Isusa,
Dijete-Boga, lice Očeva milosrđa.
Promatrajući otajstvo u Betlehemu,
također ćemo naći našu Gospu,
Majku Crkve te ćemo morati pribjeći
njezinu zagovoru.

Živimo ovih dana blisko sjedinjeni sa
Svetim Ocem Franjom i čitavom
Crkvom, koje je Opus Dei samo mali
dio. Naravno, mi također imamo
veliki osjećaj zahvalnosti za
pastoralne smjernice i dobar primjer
koji nam je ostavio Biskup Javier
Echevarria.

Slijedeći stope svetog Josemaríe i
svjedočanstva njegova prva dva
nasljednika, promišljamo u našem
srcu nasljedstvo koje nam je
ostavljeno te koji su nam potrebni
kako bi dali svjetlo i utjehu
današnjem svijetu, baš kao što su to
Kristovi učenici radili stoljećima.
Siguran sam da ćemo ujediniti srca
za Prelata koji će biti izabran, kako bi



mu pomogli voditi Prelaturu u
suvremenom društvu.

U prethodna dva izbora prelata,
kandidat "broj 2" Opusa Dei je
izabran kao prelat. Godine 1975.,
blaženi Alvaro del Portillo, koji je
dugi niz godina bio Utemeljiteljev
glavni pomoćnik. Zatim, nakon
smrti biskupa del Portilla, bio je to
generalni vikar, biskup Javier
Echevarria. Mislite li da bi se taj
trend mogao nastaviti u narednim
izborima?

Istina je da je to bio slučaj u
prethodnim izborima. Mislim da je to
zbog posebne situacije sa prva dva
nasljednika, koji su učili direktno od
svetog Josemarije. Birači su svjesno
glasovali za njih. To nije bio
automatski proces. Činilo se najbolje
izabrati onoga koji je najviše radio s
Utemeljiteljem.

Sada su okolnosti donekle drugačije.
Novi Prelat neće biti netko tko je



radio tako izravno s Utemeljiteljem
kao blaženi Alvaro del Portillo i
biskup Javier Echevarria, iako je
mogao poznavati Utemeljitelja i biti u
interakciji s njim.

Po mom mišljenju, izborni Kongres
ima mnogo vrijednih kandidata, koji
imaju vrline i mudrost potrebnu za
tu odgovornost. Birači imaju
odgovornost glasati, savjesno, za
osobu koju smatraju da najbolje
odgovara zadatku. Ime izabrane
osobe će biti odmah poslana papi
Franji, budući da je potrebna potvrda
rimskog prvosvećenika.

Kada se odvijaju izbori, javno
mišljenje ima tendenciju gledati na
stvari u političkom smislu, pa se
često govori o "strujama",
"trendovima" itd. Koja je vaša
reakcija kada se stvari fokusiraju
na takav način?

Ove interpretacije daleko su od
onoga kako je vide oni koji ove



izbore doživljavaju kao duhovnu i
crkvenu stvarnost. Oni koji imaju
odgovornost u ovim izborima
povjeravaju se vodstvu Duha
Svetoga, kako nas i sam papa Franjo
potiče kada govori o neposrednoj
budućnosti Opusa Dei.

Istina je, kao što si rekao, da se
ponekad rade i parcijalne
interpretacije, sa pretjerano ljudskog
ili političkog stajališta. Stavljanje
naglaska na te značajke gleda se kao
problem. Po mom mišljenju,
pluralizam i raznolikost su veliko
bogatstvo. Birači za Prelata Opusa
Dei, kao i drugi vjernici Prelature,
dolaze iz zemalja diljem svijeta te
imaju vrlo različite kulturne
trendove, podređene ukusima i
stilovima tipičnim za njihovu
domovinu i obitelj. Ova raznolikost,
tako snažno poticana od svetog
Josemarije, kompatibilna je s onime
što je bitno: vjernost karizmi koja je
pripadala Utemeljitelju i koja je



priznata od strane Crkve. Biti vjeran
toj duhovnoj baštini (s nekim jasnim
značajkama kao što su osjećaj
božanskoga sinovstva, težnja ka
svetošću u redovnim okolnostima
svakodnevice, laičkim mentalitetom i
svećeničkom dušom, itd), osigurava
temeljno jedinstvo među svima.

Prethodna dva Prelata radili su
izravno s Utemeljiteljem. Da li će
izbor trećeg Prelata otvoriti novu
epohu u Opusu Dei?

Tu dolaze na vidjelo neke riječi koje
nam je biskup Echevarria često
govorio: "Opus Dei je u vašim
rukama, u rukama svake osobe u
Djelu." To je stvarnost koja sada
poprima novu snagu. Sadašnje
okolnosti su poziv na odgovornost,
jer svaki od nas mora težiti još više
marljivo inkarnirati nasljeđe svetog
Josemarije u svijetu koji je sada, za
ljude od danas.



Svakako, tko god bude izabran,
Prelat će se moći osloniti na molitvu
onih koji su vjerni Opusu Dei i
tolikim drugim ljudima. On će
također imati podršku tima kojeg
sastavlja, i raditi zajedno s drugima:
kolegijalnost je još jedna ključna
značajka ostavštine svetog
Josemarie.

Što vidite kao glavne izazove s
kojima će se suočiti novi Prelat
Opusa Dei?

Glavni izazov je pomoći naučiti
svaku osobu Opusa Dei u izgradnji
Crkve na svom radnom mjestu i u
svom profesionalnom okruženju, u
svijetu kulture i obitelji. U svom
kršćanskom svjedočenju, oni koji su
vjerni Prelaturi mogu pomoći
ljudima pronaći Krista "nasred
ulice", u društvu koje svaki dan
postaje drugačije. Tako postoji
potreba suvremenog objavljivanja



kateheze u profesionalnom svijetu,
upravo tamo gdje se ljudi pronalaze.

Drugi izazov je dati radost i nadu
današnjem svijetu. Ne idealnom
svijetu, ali ovom složenom svijetu
protkanog ranama i u tolikoj potrebi
za Ljubavi. Drugim riječima,
posvećujući običan život danas,
donoseći Krista svim
egzistencijalnim periferijama, kako
nas papa Franjo podsjeća.

Uz Božju milost, biti će moguće
naučiti ljude da nastoje živjeti srcem
koji se nalazi u Kristu i nogama na
zemlji, svjesni vlastitih ograničenja.
Radost življenja kršćanske poruke,
koja je izvedena u vlastitom životu,
širit će se među onima uz njih: od
mehaničara do mehaničara, od
medicinske sestre do medicinske
sestre, od poduzetnika do
poduzetnika, od novinara do
novinara...



Tu će također biti potrebno ojačati
osobnu inicijativu tisuća ljudi koji će,
potaknuti ljubavlju prema Kristu i
braći i sestrama, moći započeti
inicijative koje će odgovoriti na
velike izazove našeg doba: poticanje
profesionalne časti i etike, borba
protiv siromaštva, pomoć za
izbjeglice, borbu protiv
nezaposlenosti, jačanje obitelji, itd.
Ukratko, nadam se da možemo
pridonijeti izgradnji Crkve i
''pomirenju Svijeta s Bogom'' kao što
je sveti Augustin rekao.
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